
     Dronninglund, d. 16.11.2022 

 

 

 

 

Bestyrelsesreferat fra d. 16. november 2022.  

 

Tilstede: Dorthe Kerschus, Pernille Dalbjerg Sørensen, Hans Jørgen Andersen, Magnus Martinhoff 

Knudsen, Steen Jensen, Søren Nielsen, Lars Jørgensen, John Pristed. 

Charlotte Svendsen deltog under punkt 2. 

Fraværende: Asbjørn Hansen, Anders Weirum, Claus Bilde, Jette Bendix, Kirsten Tranekær, Cecilie 

Lund Søndergaard, 

 

Referent: John Pristed 

 

Dagsorden 

 

1) Meddelelser 

• Teknisk kapacitet er udmeldt (bilag 1) 

Gennemgået af Lars Jørgensen: De beregningstekniske kapaciteter for skoleåret 2023/24 er 

nu udmeldt fra STUK. Modellen er første trin i det samlede arbejde med 

kapacitetsfastsættelse og mulig fordeling af elever. Der er grundet pt. manglende regering 

stor politisk usikkerhed omkring det udmeldte, men STUK står fast på udmeldingen. Isoleret 

betragtet er kapaciteten for DG fin, men samlet set er de øvrige store by-gymnasier sat så 

højt, at der ikke vil være elever til fordeling – det vil kræve at de store by-gymnasier, får 

deres kapaciteter væsentlig ned. Dronninglund Gymnasium har meddelt STUK det 

uhensigtsmæssige i de udmeldte kapaciteter for Aalborg skolerne. 

2. trin er når de endelige konkrete tal for ansøgere kommer – vi får de nøgne tal i marts og 

først selve ansøgerne i midt maj.  

 

• STUK om DG’s årsrapport (bilag 2) 

Alt ser fint ud, ingen bemærkninger. 

 

2) Økonomi 

• Forventet afslutning 2022 + forslag til budget 2023 (bilag 3) 

• Forbrugsrapport pr. 31.10.2022 (bilag 4)  

• Bemærkninger til økonomi (bilag 5) Gennemgået af Charlotte Svendsen. 

Vi håber på at kunne hæve det budgetterede årsresultat med ca. 150.000 k, grundet 

uforbrugte konti (sygdom m.m.) 

El-afgift – det er vedtaget af El-afgiften for første halvår af 2023 sænkes til det lavest lovlige 

(EU-direktiv). Til trods herfor forventes en stigning i el-forbrug på ca. 300.000 for 2023 i 

forhold til slut 2022 (og 800.000  i forhold til oprindeligt budgetteret for 2022). 

Pernille Sørensen: Er vores principper med straksafskrivning med til at belaste likviditeten 

unødigt?  

Lars Jørgensen: Vi har hidtil straksafskrevet, hvad der var muligt for bl.a. at minimere et 

eventuelt overskud af politisk hensyn. Vi kan tage principperne herfor op på et senere møde. 

Lars Jørgensen: De reducerede lønomkostninger i budget 2023 dækker bl.a. over, at der i 

sommer stoppede 5 DG lærere med høj lønanciennitet. Vi holder informationsmøde for 



personalet om budget-23 medio december. Målet er at lærerne og øvrige ansatte går oplyste 

fra mødet og i bedste fald beroliget. 

Forberedelsesfaktoren er nede på 2,0 – formentlig en af de laveste i landet – og derved 

bidrager underviserne i høj grad til, at der kan budgetteres med et nul-resultat for 2023. 

 

 

3) Ferieplan 2023/2024 (bilag 6) 

Det giver en ekstra ferieuge i 2023 – det sker ca. hver 6. år. 

 

4) Nyt fra ER + medarbejdere 

Magnus Knudsen: Vi afvikler bingo til juleafslutning, og er ved at afslutte istandsættelse af 

elevrådslokalet. John Pristed foreslår at der afholdes en reception. 

Magnus Knudsen arbejder på at få en elevstyret lektiecafe op og stå. 

 

5) Nyt fra skolen 

 

• Dronninglundløbet 

• Valgmøde på DG 

• Fælles borgervalgmøde på Dronninglund Efterskole 

• Fællesspisninger på DG 

• Græskar-event 

• Bæredygtighedsdag – ansøg friluftsrådet 

 

• Elevtal pr. 11.11.: 290 

• Elevændringer siden skolestart: 

− 1g: ingen bevægelser 

− 2g: 2 indmeldt (1 udvekslingsstuderende, 1 fra Frh. Gym) og 2 udmeldte (1 til Frh. Gym, 

1 pga. sygdom) 

− 3g: ingen bevægelser 

• Klip fra medierne om DG (bilag 7) 

 

 

 

6) Kommende bestyrelsesmøder – alle kl. 16: 

• onsdag d. 14/12 (mødet bliver kort og efterfølges af et dejligt juletragtement fra kantinen) 

• onsdag d. 15/3 – 2023 

• onsdag d. 17/5 – 2023 

• onsdag d. 13/9 – 2023 

• onsdag d. 15/11 – 2023 

• onsdag d. 13/12 – 2023 

 

7) Evt. Intet at bemærke 

  

 

 


